
El Govern rectif ica una resposta de Recoder sobre la N-II

Recoder havia obviat 24 hores abans la necessitat de desdoblar el tram de

l'autovia Girona la Jonquera

La ministra de Foment, Ana Pastor, es va comprometre ahir a desencallar aquest mateix mes les dues licitacions

que han de permetre completar l'obra del TAV entre Barcelona i Figueres, que executa Adif. En concret, es tracta

de l'estesa de via entre Barcelona i Mollet, i de l'equipament de les andanes de l'estaci� de Girona. Pastor va

anunciar que por tar� els dos contractes "de manera urgent" davant el Consell de Ministres, per� tamb� ha

adver tit que s'est� corrent contra rellotge i que, per m�s pressa que meni, no pot garantir que l'alta velocitat

arribi a la frontera francesa a f inals del 2012. Aix� s�, la ministra va garantir que "no faltar� ni un sol euro" per

completar el tram. L'anterior Ministre de Foment, s'havia comprom�s a fer arribar el TAV al 2012. acn/ddg madrid

En plena efervesc�ncia de la polseguera aixecada pels darrers accidents mor tals a la N-II, que han avivat de

nou les reivindicacions territorials per la millora d'aquesta carretera a mig fer que supor ta di�riament el tr�nsit

d'una autovia, el Govern es va enfangar ahir encara m�s els peus mitjan�ant una resposta escrita (publicada

dimar ts al Butllet� Of icial del Parlament de Catalunya) del conseller de Territori i Sostenibilitat, Llu�s Recoder, a

una pregunta parlament�ria sobre la necessitat de desdoblar la N-II?. Aquesta es referia nom�s a la urg�ncia

per aconseguir que es reprenguin les obres al tram sud, obviant el sector que va de Girona f ins a la frontera

francesa. De fet, en refer�ncia a aquest tram, el conseller instava a ref lexionar sobre la construcci� de vies

desdoblades al costat d'autopistes de peatge, explicant que cal evitar duplicacions innecess�ries

d'infraestructures.

Vint-i-quatre hores m�s tard, el mateix Depar tament de Territori i Sostenibilitat va rectif icar aquestes paraules,

entenent que "podien donar peu a interpretacions" i que podien haver enviat un missatge conf�s sobre les

intencions del Govern. En un text que va facilitar ahir a la tarda la conselleria, se subratlla que Recoder "defensa

el desdoblament integral de la N-II al seu pas per la demarcaci� de Girona", i que en la seva resposta es refereix

simplement a una prioritzaci� de les actuacions en l'actual context econ�mic, molt restrictiu pel que fa a obra

p�blica. "En cap cas, la ref lexi� signif ica la ren�ncia al reivindicat desdoblament integral de la N-II, sin� a la

necessitat de 'replantejar' les prioritats en les actuacions previstes a cur t i a mitj� termini", explica el text enviat

ahir per la Conselleria.

Les paraules de FontAquesta no �s la primera vegada que unes declaracions per par t d'un representant del

govern donen peu a interpretar que el tram nord de la

N-II pot quedar oblidat. En la Jornada d'Empresa i Coneixement celebrada el mes de novembre passat a Girona,

el director de Transpor ts i Mobilitat de la Generalitat, Ricard Font, tamb� va af irmar que "no podem seguir fent

carreteres desdoblades al costat d'autopistes", instant a "fer un esfor�" i pensar a fer servir l'AP-7 "com a

complement�ria". Tot i aix�, tamb� remarca que el desdoblament �s una "reivindicaci� hist�rica" del territori.

Unes paraules similars a les respostes de Recoder, que convida a la "ref lexi� en profunditat sobre la construcci�

de vies desdoblades al costat d'autopistes de peatge", escudant-se tamb� en la necessitat "d'evitar la

construcci� d'infraestructures que puguin suposar un impor tant impacte territorial".

ICV aposta per l'AP-7 gratu�ta

Precisament aquestes paraules van ser la resposta a la pregunta parlament�ria de Joan Boada al conseller

Recoder sobre el posicionament de la Generalitat vers el desdoblament. Despr�s de la primera resposta, Boada

va celebrar que "que abandonin (CiU) el desarrollisme en la pol�tica d'infraestructures quan comencen a

plantejar-se alternatives als dotze carrils travessant el territori des de Girona f ins a la Jonquera". I �s que el grup



ecosocialista defensa de fer passar la N-II per l'AP-7 rescatant el peatge des de Girona f ins a la frontera per tal

que sigui gaireb� gratu�t i per evitar tenir vuit carrils d'autopista i quatre d'autovia travessant en paralálel el

territori.

A la mateixa possibilitat es va referir ahir el diputat de CiU al Congr�s, Jordi Xucl�. "O allarguem el peatge amb

gratu�tat absoluta per als ve�ns que usen aquest tram habitualment o millorem les infraestructures", va comentar.

Tot i aix�, el diputat giron� va remarcar que la seva aposta sempre ha estat la del desdoblament complet, i m�s

tenint en compte "el tram Mediny�-Orriols, unes obres iniciades en les quals ja hi ha tres milions abocats". "No es

poden deixar a mitges", va sentenciar.

I �s que hi ha molts f ils sense acabar de lligar enmig de la confusi� de la paralitzaci� de les ?obres al tram nord

de la N-II. Tal com apuntava Xucl�, al tram que va de Mediny� f ins a Orriols els treballs ja estan comen�ats, amb

una inversi� impor tant ja executada. D'altres banda, i tamb� en refer�ncia a la connectivitat amb aquest sector,

hi ha el futur enlla� de l'AP-7 a Vilademuls, que ha d'unir els quatre carrils de l'autopista amb l'autovia desdoblada

a Mediny�, dins del marc de la circumvalálaci� de Girona. Aquesta actuaci�, ja licitada per un preu de 16,3 milions

d'euros, perdria bona par t del seu sentit si al f inal ha d'acabar connectant amb una carretera d'un sol carril, gens

diferent a una comarcal. L'alta accidentalitat en aquest tram i l'elevat nombre de vehicles que supor ta a diari s�n

tamb� factors a tenir en compte a l'hora de buscar-hi una soluci�.

Els plans de Foment

La ministra de Foment, Ana Pastor, va anunciar ahir en una intervenci� al Senat que dins del Pla

d'Infraestructures, Transpor ts i Habitatge 2012-2014 es duran a terme l'execuci� dels trams de "m�s circulaci� i

demanda" a l'A-2 a la prov�ncia de Girona.

La Resposta parlament�ria

Pregunta al Govern a respondre per escrit sobre les declaracions del director general de Transpor ts i Mobilitat

relatives al desdoblament de la carretera N-II de Girona a La Jonquera
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D«acord amb all� que disposa l«ar ticle 144 del Reglament del Parlament de Catalunya, em plau fer-vos avinent

que donem resposta conjunta a les iniciatives 314-14886/09 i 314-14887/09, amb les segu?ents consideracions:

El Govern considera que cal fer una ref lexi� en profunditat sobre la construcci� de vies desdoblades al costat

d«autopistes de peatge, per tal d«evitar les duplicacions que siguin innecess�ries.

Les consideracions anteriors estan motivades per la conveni�ncia d«evitar la construcci� d«infraestructures que

puguin suposar un impor tant impacte territorial, m�s en un context econ�mic restrictiu pel que fa a les inversions

en l«obra p�blica. Aix� doncs caldr� replantejar les possibles actuacions que siguin escaients i calgui

desenvolupar a cur t o mig termini dins del marc de la planifcaci� vi�ria prevista.



En tot cas es considera prioritari continuar amb el desdoblament de l«N-II en els trams de Sils a Caldes de

Malavella i de Ma�anet de la Selva a Sils. Aix� mateix, es considera que �s priorit�ria la licitaci� i l«inici de les

obres del tram d«autovia de nova construcci� entre Tordera i Ma�anet de la Selva.

Barcelona, 23 de febrer de 2012

Llu�s Recoder i Miralles

Conseller de Territori i Sostenibilitat
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